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Oœwiadczenie skierowane do ministra rolnictwa i rozwoju wsi Marka Sawickiego

Szanowny Panie Ministrze!
W zwi¹zku z nowelizacj¹ ustawy z dnia 2 kwietnia 2004 r., która wprowadza elektroniczn¹ identyfi-

kacjê koni, dociera do mnie wiele g³osów, zarówno ze strony hodowców, jak i w³adz zwi¹zku hodowców
koni rasy trakeñskiej, w sprawie odstêpstwa od tego obowi¹zku.

Przepisy zarówno Unii Europejskiej, jak i wspomnianej wy¿ej ustawy przewiduj¹ wprowadzenie al-
ternatywnej metody identyfikacji pewnej grupy koni. W zwi¹zku z tym zwracam siê do ministra rolni-
ctwa i rozwoju wsi o rozwa¿enie wprowadzenia takiej metody w odniesieniu do stosunkowo niewielkiej
populacji koni rasy trakeñskiej.

Hodowla koni trakeñskich prowadzona jest na terenie ca³ego kraju, co powoduje powa¿ne problemy
organizacyjne zwi¹zane z identyfikacj¹ elektroniczn¹. Jeœli chodzi o konie trakeñskie, hodowane w ce-
lach sportowych, to mog¹ tak¿e wyst¹piæ, zdaniem hodowców, pewne problemy z u¿ytkowaniem, wyni-
kaj¹ce z ograniczenia motoryki ruchu spowodowanego wszczepionym transponderem.

Proponowana przez Zwi¹zek Trakeñski w Polsce zastêpcza metoda identyfikacji polegaæ ma na dal-
szym stosowaniu opisu s³ownego i graficznego, jednak w po³¹czeniu z obowi¹zkowym badaniem DNA
(markery genetyczne), które, jak dotychczas, jest jedynym pewnym, w zasadzie stuprocentowym, spo-
sobem identyfikacji.

Opisana wy¿ej metoda spe³nia wymogi przewidziane w art. 14 ust. 13 ustawy oraz zapewnia wykona-
nie wytycznych okreœlonych w art. 12 ust. 3 rozporz¹dzenia Komisji nr 504/2008, jednoczeœnie wydaje
siê zdecydowanie dogodniejsza dla hodowców, a tak¿e, ze wzglêdu na bezinwazyjnoœæ, dla zwierz¹t.

Bior¹c pod uwagê te argumenty, uprzejmie proszê Pana Ministra o rozwa¿enie wprowadzenia tej me-
tody identyfikacji w odniesieniu do populacji koni rasy trakeñskiej.

Z powa¿aniem
Stanis³aw Gorczyca




